

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

<p>Pronouncement of the Shariah Committee of Arab National Bank ("anb") No (25143501)</p>	<p>قرار اللجنة الشرعية للبنك العربي الوطني رقم (25143501) بشأن "صكوك البنك العربي الوطني"</p>
<p>In the name of Allah, the Most Gracious, the Most Merciful, All praise is due to Allah, the Cherisher of the world, Peace and blessing be upon the Prophet of Allah, on his family and all his companions</p>	<p>بسم الله الرحمن الرحيم الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على رسول الله وعلى آله وصحبه أجمعين</p>
<p>Additional Tier 1 Capital Sukuk Programme (the "Programme") for anb Bank</p>	<p>إصدار برنامج صكوك رأس المال الإضافي من الشريحة الأولى ("البرنامج") للبنك العربي الوطني</p>
<p>the Shariah Committee of anb bank (the "Shariah Committee") has been presented with the below described structure, mechanism for the proposed issuance of Sukuk or trust certificates in series (each a "Series")</p>	<p>اطلعت اللجنة الشرعية للبنك العربي الوطني ("اللجنة الشرعية") على الهيكل والآلية الموضحة أدناه للإصدار المقترح لبرنامج الصكوك (كل منها "إصدار")</p>
<p>Set out below is a simplified description of the structure underlying each Series:</p>	<p>فيما يلي وصف مبسط للهيكل الأساسي لكل إصدار:</p>
<p>1. the Issuer (in its capacity as issuer of the Certificates), will issue the Certificates to investors (the "Sukukholders") and collect the proceeds therefrom (the "Proceeds").</p>	<p>1. يصدر المصدر (بصفته مصدرًا للصكوك) صكوك مضاربة غير محددة المدة للمستثمرين (حملة الصكوك) ويحصل على متحصلات الإصدار منهم (المتحصلات).</p>
<p>2. Pursuant to the ("Master Mudaraba Agreement") between anb Bank as ("Mudareb") and the agent of the Sukuk's holders (as "Rab-al-Maal"), on the issue date of each Series a mudaraba will be constituted (the "Mudaraba") into which the Proceeds will be contributed by the Trustee as the initial mudaraba capital (the "Mudaraba Capital") for investment in accordance with the terms of the Mudaraba Agreement.</p>	<p>2. بموجب (اتفاقية المضاربة الرئيسية) بين البنك العربي الوطني بصفته (المضارب) وحملة الصكوك (رب المال) بواسطة وكيلهم، في تاريخ كل إصدار، سيتم إبرام عقد مضاربة (المضاربة) يساهم فيه حملة الصكوك بواسطة وكيلهم بالمتحصلات كرأس مال للمضاربة الأولية (رأس مال المضاربة) للاستثمار وفقاً لشروط اتفاقية المضاربة.</p>
<p>3. The Mudaraba Capital in respect of each Mudaraba will, pursuant to the investment plan set out in the Mudaraba Agreement, be invested, on an unrestricted co-mingling Mudaraba basis, by the Mudareb in Bank's fully Shari'a compliant financial and</p>	<p>3. سيتم استثمار رأس مال المضاربة في كل مرة وفقاً لخطة الاستثمار المنصوص عليها في اتفاقية المضاربة، وتكون المضاربة غير مقيدة، بحيث يستثمر المضارب هذه المتحصلات في أنشطته المالية</p>

<p>investment business activities carried out through the General Mudaraba Pool in accordance with the Investment Plan.</p>	<p>والاستثمارية المتوافقة تمامًا مع الشريعة الإسلامية، والتي يجري تنفيذها من خلال محفظة المضاربة العامة وفقًا لخطة الاستثمار.</p>
<p>4. The Mudaraba Capital shall, following investment of the Mudaraba Capital of the relevant Mudaraba in the General Mudaraba Pool (in accordance with the Investment Plan), constitute pro rata undivided assets in the General Mudaraba Pool (the Mudaraba Assets) as the Mudaraba Capital will be co-mingled with the Shariah Compliant assets of anb Bank on the date of commencement of the Mudaraba.</p>	<p>4. يشكل رأس مال المضاربة، بعد استثمار رأس مال المضاربة في محفظة المضاربة العامة (وفقًا لخطة الاستثمار)، نسبة محددة من محفظة المضاربة العامة (أصول المضاربة) حيث سيتم دمج رأس مال المضاربة مع أصول البنك العربي الوطني المتوافقة مع الأحكام الشرعية في تاريخ بدء المضاربة.</p>
<p>5. General Mudaraba Pool means the <u>fully</u> Shari'a compliant general mudaraba pool of the Mudareb comprising: (a) the Mudareb's shareholders' equity; (b) proceeds of all Shari'a compliant with the Mudareb; (c) any other Shari'a compliant source of funds included in the general mudaraba pool by the Mudareb from time to time; and (d) following contribution of Mudaraba Capital from time to time in respect of a Mudaraba, the Mudaraba Capital of each Mudaraba then existing.</p>	<p>5. محفظة المضاربة العامة هي وعاء المضاربة العام للمضارب المتوافق بالكامل مع الشريعة الإسلامية والذي يتكون من: (أ) حقوق المساهمين لدى المضارب؛ (ب) عائدات جميع الحسابات المتوافقة مع الشريعة الإسلامية لدى المضارب؛ (ج) أي مصدر آخر للأموال متوافق مع الشريعة الإسلامية مدرج في وعاء المضاربة العام من قبل المضارب من وقت لآخر؛ و(د) بعد مساهمة رأس مال المضاربة من وقت لآخر فيما يتعلق بالمضاربة، رأس مال المضاربة لكل مضاربة موجودة آنذاك.</p>
<p>6. The Mudareb shall ensure that in respect of each Mudaraba, at all times during the relevant Mudaraba Term, the value of the Business Portfolio is equal to or greater than the Mudaraba Capital.</p>	<p>6. يتعين على المضارب أن يتعهد فيما يتعلق بكل عقد مضاربة، وفي جميع الأوقات خلال مدة عقود المضاربة ذات الصلة، أن تكون قيمة محفظة الأعمال مساوية أو أكبر من رأس مال المضاربة.</p>
<p>7. The Mudareb will utilise the Rab-al-Maal Mudaraba Profit share received from each Mudaraba to pay the periodic distribution amounts to the Sukukholders of the relevant Series pursuant to the terms of the Certificates.</p>	<p>7. يقوم المضارب باستخدام حصة أرباح رب المال من المضاربة المستلمة من كل مضاربة لدفع مبالغ التوزيعات الدورية لحملة الصكوك في الإصدار ذي الصلة وفقًا لشروط الصكوك.</p>

<p>8. If, in respect of a Mudaraba, a Rab-al-Maal Mudaraba Profit payment in any Mudaraba profit period is greater than the then applicable Periodic Distribution Amount, the amount of any excess shall be credited to a reserve recorded by the Mudareb through a book-entry ledger account (in respect of each Mudaraba, the “Mudaraba Reserve”) and the proposed payment of the Rab-al-Maal Mudaraba Profit amount shall be reduced accordingly.</p>	<p>8. إذا كان ربح المضاربة المخصص لرب المال في أي فترة ربح مضاربة أكبر من مبلغ التوزيع الدوري المطبق في ذلك الوقت، فإن مبلغ أي فائض سيُضاف إلى الاحتياطي الذي يحتفظ به المضارب في الحسابات الداخلية (“احتياطي المضاربة”) ويتم تخفيض الدفعة المقترحة لمبلغ ربح المضاربة المخصص لرب المال وفقاً لذلك.</p>
<p>9. For the avoidance of doubt, the Rab-al-Maal acknowledges that there is no guarantee of any return from any Mudaraba Assets. If the Rab-al-Maal suffers a loss as a result of any breach by the Mudareb of any of its obligations under the Mudaraba Agreement or through the Mudareb’s gross negligence, wilful misconduct or fraud, the Mudareb shall fully indemnify, and pay on demand, the Rab-al-Maal for such loss.</p>	<p>9. لتجنب الشك، يقر رب المال بعدم وجود ضمان لأي عائد من أصول المضاربة. وإذا تكبد رب المال خسارة نتيجة لأي إخلال من جانب المضارب بأي من التزاماته بموجب اتفاقية المضاربة أو من خلال الإهمال الجسيم من جانب المضارب أو سوء السلوك المتعمد أو الاحتيال، فإن المضارب ملزم بتعويض رب المال بالكامل عند الطلب عن هذه الخسارة.</p>
<p>10. Zakat: Zakat is originally due on the sukukholders, as they are the Rab-al-Maal. However, there is no objection upon the sukuk’s issuing bank to take the responsibility of paying the zakat on behalf of the sukukholders from their investment money. In this case, the investors are not required to pay zakat again on their investments.</p>	<p>10. الزكاة: تكون الزكاة في الأصل على حملة الصكوك؛ لأنهم أرباب المال، ولا مانع أن يتولى البنك المصدر للصكوك مسؤولية إخراج الزكاة نيابة عن حملة الصكوك، وفي حال قيام البنك بإخراج الزكاة نيابة عن حملة الصكوك؛ فلا يجب على المستثمرين إخراج الزكاة على استثماراتهم.</p>
<p>1. Transaction Documentation: The key documents relating to the Programme are as follows: 1. Terms and Conditions of the Sukuk 2. Master Mudaraba Agreement 3. Master Declaration of Agency 4. Payment Administration Agreement</p>	<p>11. وثائق الإصدار: الوثائق الرئيسية المتعلقة بالبرنامج هي كما يلي: 1. شروط وأحكام الصكوك (نشرة الإصدار) 2. اتفاقية المضاربة الرئيسية 3. مستند الإعلان الرئيسي 4. اتفاقية إدارة الدفعات</p>

<p>The Shariah Committee reviewed the structure and the proposed issuance mechanism for the Sukuk that under the Programme established by “anb Bank”, and after the Sharia advisor’s reviewing of these documents with no Sharia objectionable elements, it was decided to approve the Arab National Bank Tier 1 Sukuk, with the Committee Chairman’s refrain in the event that the issuer acts without a power of attorney from the Sukukholders. And Allah knows best.</p>		<p>إن اللجنة الشرعية بعد مراجعتها للهيكل وآلية الإصدار المقترح للصكوك ضمن البرنامج الذي أنشأه "البنك العربي الوطني"، وبعد اطلاع المستشار الشرعي على الوثائق المذكورة أعلاه وخلوها من المخاذير الشرعية، وبعد الدراسة والنظر، قررت اللجنة بالأغلبية الموافقة على صكوك البنك العربي الوطني من الشريحة الأولى، مع تحفظ رئيس اللجنة في حال تصرف المصدر بدون وكالة من حملة الصكوك. والله أعلم.</p>
<p>Dr. Abdulwahab Abdullatif Alsaleh د. عبد الوهاب بن عبد اللطيف الصالح عضو</p>	<p>Dr. Abdullah Abdulaziz Almuslih د. عبد الله بن عبد العزيز المصلح عضو</p>	<p>H.E Abdullah Bin Suleiman Almanea عبد الله بن سليمان بن منيع الرئيس</p>
		
<p>Date: 31th Dec 2024</p>		<p>التاريخ: 31 ديسمبر 2024</p>